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چهارشنبه  چهارشنبه  1616 اسفند  اسفند 14021402- شماره  - شماره  90469046
دولت به حادثه دیدگان سیل سیستان و بلوچستان کمک کند

حبیب کاشانی، خزانه دار شورای شهر تهران: هلال احمر و دیگر بخش ها، پس از سیل در سیستان و بلوچستان 
حضور یافته اند. این حادثه بسیار سخت است و امیدواریم دولت و تمام نیروهایی که می توانند کمک کنند، 

وارد عمل شده تا مردم سیستان و بلوچستان از این رنج رها شوند. 

اقدامات مؤثر شهرداری برای توسعه فضای سبز
پرویز سروری، نایب رئیس شورای شهر تهران: شهرداری تهران اقدامات مؤثری را برای توسعه فضای سبز به ویژه 
توسعه کمربند سبز انجام می دهد که کمک مؤثری در جلوگیری از توسعه حاشیه شهر دارد. روز درخت کاری 

فرصتی برای پرداختن به نقش توسعه فضای سبز در ایجاد هوای پاک برای شهروندان است.

پروژه

پسازشورا

 اعطای مجوز به شهرداری
برای تکمیل پروژه پایانه شرق

روزگذشتهدردویستوبیستمینجلســهعلنیشورایشهر
تهرانلایحه»اعطایمجوزبهشهرداریبرایانجاممعاملات
مربوطبهتکمیلپروژهساختپایانهجدیدشرق«موردبررسی
قرارگرفتودراینباره،رئیسکمیسیونحملونقلشورای
شهرگفت:بخشیازاقداماتبرایاینپروژهمدتیبهشرکت
متروواگذارشدامامجدداًتصمیمگرفتهشــداجرایاموربه

سازمانپایانههااختصاصیابد.
ازطرفیچونپیمانکارمتروکارراآغازکردهبودمجبورشدند
کهپیمانکارراخلعیدکنندوشــهرداریپیشنهاددادردیف
بودجهبرایتکمیلپایانهشرقبهشرکتمترواختصاصیابدو
نظرکمیسیوندراینخصوصمثبتاست.سیدجعفرتشکری
هاشمیدرادامهگفت:بهاستناداسنادبالادستیبهشهرداری
تهراناجازهدادهمیشــودبراساسآییننامهمعاملاتشرکت
متروبرایتکمیلپایانهشرقبهمیزان۸هزارمیلیاردریالدر
بودجهشهرداریتهراننسبتبهانعقادقراردادمربوطهوبالحاظ
صرفهوصلاحشهرداریوبارعایتقوانینومقرراتاقدامکند.
درادامهبررسی،معاونحملونقلوترافیکشهرداریتهران
گفت:پسازاینکهکارآغازشدفروشگاهشــهروندباراهبری
معاونتمالیپایکارآمدتاانتفاعبیشــتریازشــهرصورت
بگیرد.مدتیطولکشیدتامشکلزمینوپیمانکارحلشود
کهخوشبختانهحلشد.محسنهرمزیبابیاناینکهفازاول
۸۴درصدپیشرفتفیزیکیدارد،ادامهداد:درخردادسالآینده
تعاونیهایحملونقلدرپایانهشرقمستقرخواهندشد.فاز
دومنیزنیازبهجانماییساختمانواختصاصبودجهبرایاجرا
دارد.درنهایتاینلایحهباحداکثرآرایموافقبهتصویبرسید.

 واگذاری تاکسی های وارداتی
به متقاضیان 

روزگذشته،مهدیچمراندرپایانجلسهعلنیشورایشهر
تهراندرجمعخبرنگارانحاضرشــدوضمنتشریحلایحه
»اعطایمجوزبهشهرداریتهرانبرایانجاممعاملاتوانعقاد
قراردادهایخریدوپذیرشســرمایهگذاریخارجیدرحوزه
حملونقل«گفت:ایــنلایحهکهمربوطبــهخریداتوبوس،
تاکســی،ونوموتورســیکلتودوربینهایشهریبودمورد

بررسیقرارگرفت.
رئیسشورایشهرگفت:قراردادهاییدراینزمینهدر2سفر
شهردارتهرانبهچینمنعقدشدهکهبایداینقراردادهابرای
تصویببهصحنشورابیاید.البتهاعضاپیشتردرگزارشهای
مختلفیدرجریاناینقراردادهاقرارگرفتهبودند،امابراساس
قانونباتوجــهبهاینکهتاپایانســالفرصــتبهرهمندیاز
تسهیلاتیاســتکهازســویوزارتصمتوسایردستگاهها
برایاینخریدهادرنظرگرفتهمیشــود،تلاششدکهزودتر
اینموضوعبهتصویببرسد.برهمیناساسدرکمیسیونهای
تخصصیجلساتمختلفیباشــهرداریتهرانبرگزارشد،اما
نقاطابهامیدراینحوزهوجودداشتبهشکلیکهچندنفراز
اعضایشوراتعدادیازابهاماتشانرفعشدوابهامتعدادینیز
درارتباطباقراردادهاباقیماندهبــود.چمرانتأکیدکرد:باید
درحرکتیسریع2هزاردستگاهواردناوگاناتوبوسرانیتهران
شود.البته2هزاردســتگاهداخلینیزقراردادبستهشدهکهبه
اینترتیبمیتواندحملونقلعمومیتهرانشکلبگیردتااز
صفهایاتوبوسخجالتنکشیم.اینموضوعاتموردبحثو
بررســیقرارگرفتودرنهایتبااکثریتآرادرمورداتوبوسو

تاکسی،موضوعبهتصویبرسید.
چمرانافزود:قطعادرمورداتوبوسهابهرهبرداریتوسطشرکت
واحدودرموردتاکسیهانیزخودروهابهکسانیکهمتقاضی
هستندواگذارخواهدشد.درموردونها،شهرداریبهصورت
مستقیمبهرهبردارینمیکندوبهجزآنهاکهدراختیارشرکت

واحدقرارمیگیردمابقیبهمتقاضیانواگذارخواهدشد.

فرصت فرصت طلاییطلایی تهران تهران
  شورای شهر، مجوز سرمایه گذاری خارجی   شورای شهر، مجوز سرمایه گذاری خارجی 

 در ناوگان حمل و نقل عمومی تهران را صادر کرد در ناوگان حمل و نقل عمومی تهران را صادر کرد

چینیهابرایتســریعدرفرایند

مکث
خریدنــاوگانحملونقلبرقی،با
حسننیت2۰تاکسی،یکاتوبوس
ویکدستگاهونراخارجازپروتکلهایخودبهشهر
تهرانهدیهدادند.محمدمهدیاحمدی،مدیرعامل
بانکشــهردردویستوبیســتمینجلسهشورای
اسلامیشهرتهرانودرجریانبررسیلایحهاعطای
مجوزجهتانجاممعاملاتوانعقادقراردادهایخرید
وپذیرشســرمایهگذاریهایخارجــیدرحوزه
حملونقلوخدماتشــهریبابیاناینکههدایای
چینیهاشاملیکاتوبوس،یکونو2۰تاکسیاز
گمرکترخیصشدهاست،درتکمیلصحبتهای
خودگفت:»تأمینمالیانجامشدهوسازمانملی
استانداردووزارتاقتصادنیزبایدتأییدیهمیدادند.«

کمک بلاعوض 100میلیون دلاری وزارت نفت 
احمدیبــابیاناینکــهانجاماینحجــمازپروژه
برایشــهرداریتهرانبهتنهاییقابلتصورنبود،
بااشــارهبهکمکهایمالیدولت،دراینخصوص
گفت:»مازمینههاییرافراهمکردهایمکههزینههای
اینقراردادهادرســالهایآیندهبهشــهرداریو
بانکشهرتحمیلنشــود.وزارتنفت۱۰۰میلیون
دلارمعادل۵۰هزارمیلیاردتومانکمکبلاعوض
بابتصرفهجوییدرمصرفسوختپرداختخواهد

کردکهبراساسنرختورمافزایشخواهدیافت.«

استفاده از ظرفیت های بانک شهر 
مدیرعاملبانکشهرباتأکیدبراینکهازظرفیتهای
بانکشهردرقالبشرکتهایپوششدرکشورهای

دیگربرایفاینانساستفادهخواهدشد،افزود:»این
شــرکتهاموردتأییداولیهمجموعهخارجیقرار
گرفتهاند.بانکشهرضامناینشرکتهایخارجی
وشهرداریاستفادهکنندهوذینفعنهاییخواهد

بودواینقراردادباشهرداریمنعقدخواهدشد.«
احمدیگفت:»براینحوهتأمینمالی،ابهاماولیه
2۰درصدپیشپرداختبودوتابخواهیمازظرفیت
ماده۱2اســتفادهکنیمفشــارزیادیبرایتأمین
۱۶همتپیشپرداختبهشهرداریدرپایانسال
واردمیشــدکهازظرفیــتSPVدرتأمینمالی
استفادهکردیم.۱۰میلیارددلاردرچینباقیماندهو
گفتهاندکهنمیتوانندبهایرانبازگردانند.قراربراین
شدکهاگرپروژههایمشترکیراچینتعیینکند
وبانکمرکزیارزموردنیازآنراتخصیصدهد،از

اینمحلتأمینشود.«
احمدیبابیاناینکهاگرازمحلSPVاســتفاده
کنیممیتوانیمتا۶ماهبعدریــالراتأمینکنیم،

گفت:»خریدیورودرســامانهنیما۴2هزارو۷۰۰و
دربازارارز۶۷هزارتوماناست.احتمالاسالآینده
ارزنیماییبه۵۰هزارتومانخواهدرسیدواگردر

این۱۵روزتبدیلبهتخصیصنشود۱۰تا۱۵درصد
افزایشارزنیماییراشاهدخواهیمبودواینعملابه

شهرداریخسارتواردمیکند.«

فرصت تاریخی برای تهران 
درابتدایجلسهدیروزشورای
شــهرتهران،رئیسکمیسیون
برنامهوبودجهضمنتشریحاین
لایحه،گفت:موضوعبرقیسازی
یکیازمهمتریناقداماتیاســتکهدرشهرتهران
میتوانانجــامدادوبعدازتصویبایــنلایحهدر
حوزههایمختلفشــاهدیکتحولخواهیمبود.
محمدآخوندیبااشارهبهاینکهاینلایحهیکفرصت
تاریخیبرایتهرانبهوجودآوردهاســت،افزود:در
بحثتامینمالی،ارزموردنیازتوسطبانکمرکزی
تامینمیشودکهحذفواسطههاوکاهشقیمتاین
ناوگانازنتایجآناست،بحثدیگرایناستکهطرف
خارجیمتعهدشدهپشتیبانیلازمرادرطولقرارداد
وبعدازآنانجامدهد،همچنیــنانتقالتکنولوژی
اتفاقخواهدافتادویکیدیگرازمواردتعرفهگمرکی
استکهیکدرصدتعیینشدهوممکناستبرای
سالآیندهافزایشداشتهباشد،همچنینبااحترامبه
تولیدکنندگانداخلی،قراردادهاییکهشهرداریبا
آنهاداشتهحدود2سالزمانمیبردتابهنتیجهبرسد
اماطرفچینیتعهددادهبعدازپرداخت2۰درصد

اولیهبعداز۶ماهتحویلهاانجامشود.

دریافت مجوزات لازم از دولت برای واردات ناوگان
ناصرامانیدربارهاعطایمجوزوارداتناوگاناز
سویهیأتدولتگفت:دراینخصوصدولت
بایدبهشهرداریمجوزدهد.بهدنبالآنرئیس
شورایشهرتأکیدکردشهرداریمجوزهایلازم

رادریافتکردهاست.

تلاش های بانک شهر برای انعقاد قراردادها
میثممظفر،رئیسکمیتهبودجهشــورایشهر
ضمنتقدیــرازمدیرعاملبانکشــهر،گفت:
مدیرعاملبانکشهربرایانعقادقراردادهاخیلی
تلاشکردکهبایدازاینهمهمساعدتتقدیرکرد.

کاهش آلودگی هوا با ورود ناوگان برقی
سیداحمدعلوی،عضوکمیســیونفرهنگیو
اجتماعیشــوراباتأکیدبراینکهخریدوسایل
نقلیهبرقیمیتواندبــهکاهشآلودگیوحفظ
محیطزیستکمککند،گفت:هرروزکهبرای
اجراییشدنقراردادهاتعللکنیم،درخدماترسانیبهمردمتهران

تعللکردهایم.

تلاش برای توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی
احمدصادقی،رئیسکمیتهشفافیتوشهرهوشمندشورا
نیزبابیاناینکهاینقراردادهاتنهاتوسطشهرداریتهران
محققنخواهدشــد،گفت:تلاشبانکشهروهمراهیبا
شهرداریجهتتوسعهناوگانحملونقلعمومیپایتخت

جایتقدیردارد.

دستور اکید رئیس جمهور برای برقی سازی 
معاونمالیواقتصادیشهرداریتهرانبااشارهبهاهمیت
اینلایحه،گفت:رئیسجمهوردســتوراکیدنســبتبه
برقیسازیدادهاستووزیرصمتنیزاعلامکردهکهازاین
موضوع۱۰۰درصدحمایتخواهدکرد.لطفاللهفروزنده
درادامهافزود:قراربراینشدارزلازمدراینزمینهتأمینشودوگمرکوسازمان
استانداردنیزپایکارهستندتاســریعتراینکارانجامشود.رئیسکلبانک
مرکزیباماتماسگرفتوتأکیدکردکهبرایبرقیسازیناوگان،ارزموردنیاز
تأمینخواهدشد.بانکشهرنیزاعلامکردهکهاعتباراتلازموجوددارد.اوبابیان
اینکهاینشرایط،فرصتیاســتثناییبرایماســتوتمامارکانکاملاباهم
هماهنگهستند،یادآورشد:اینکهیکشرکتچینیتمایلبهیوزانسدارد،یک
فرصتطلاییاست.اگرمیخواستیماینخریدهاراازداخلکشورتأمینکنیم
چنینپولیوجودنداشــت.۵۰درصداعتبــاراترادولــتتأمینمیکندو

رئیسجمهوردستوردادهکهبلافاصلهمنابعازمحلماده۱2تأمینشود.

پیگیری ۹ماهه برای انعقاد قرارداد ناوگان برقی 
معاونحملونقلوترافیکشــهرداری
تهرانبابیاناینکهعملیاتفنیوپیگیری
برایقراردادهااز۹ماهپیشآغازشــده
است،گفت:وزارتکشور،وزارتصمتو
بانکمرکزیکنارماقرارگرفتنــدودلیلآنناترازیبنزینو
موضوعآلودگیبود.محســنهرمزیافزود:دربازدیدیکه
رئیسجمهورازمترویپرندداشت،محورصحبتهایخودرا
بربرقیسازیقرارداد.لذاشهرداریباهمکاریبانکمرکزیو
ســایردســتگاههاهمتخودرابهکارگرفتوایناقدامقطعا
تحولیدرکشورایجادخواهدکرد.اوگفت:اینوسایلنقلیهرا
ازبینبسته۱۱گانهوزارتصمتانتخابکردهایم.تاکسیهای
انتخابیدرپکنوگوانگژومورداستفادههستند.هرمزیبابیان
اینکهتولیدکنندگانانتخابی،بیــنصادرکنندگان،رتبهاول
کشورچینرابهخوداختصاصدادهاند،گفت:پسازرایزنیها
قیمتهابهشکلمعناداریکاهشیافت.مابرایطرفچینی
2هفتهزماندرنظرگرفتهایمواگردیرتراعلامشودبهتعطیلات
نوروزبرخوردمیکنیموتاخیرایجادخواهدشد.درنهایتاین
لایحهباحداکثرآرایموافقاعضایشــورایشهربهتصویب
رســید،اینهمکاریمشترکشورایشــهروشهرداریدر
راستایبرقیسازیپایتختنورامیدیرابرایکاهشآلودگی

هواوترافیکتهرانروشنکردهاست.

هدیه برقی به تهران

فرناز محمدزادهشورا
روزنامهنگار

برقی سازی  ناوگان حمل ونقل عمومی یکی 
از برنامه های مورد تأکید مدیریت ششم 
شهر تهران اســت که این نسخه را برای 
درمان معضل آلودگــی و کاهش ترافیک 
پایتخت پیچید. برهمین اســاس تمامی 
مسیرها برای رســیدن به این مهم دنبال 
می شــود و یکی از آنها تهیه ناوگان برقی 

از چین است.
روز گذشته در دویست وبیستمین جلسه 
علنی شورای شهر، اعضای پارلمان شهری 
به مدیران بهشــت این اجازه را دادند تا 
نسبت به انعقاد قراردادها و خرید ناوگان 

حمل ونقل عمومی از چیــن اقدام کنند. 
بر همین اســاس لایحه »اعطای مجوز به 
شــهرداری تهران جهت انجام معاملات 
و انعقــاد قراردادهای خریــد و پذیرش 
سرمایه گذاری خارجی در حوزه حمل ونقل« 

مورد بررسی قرار گرفته است.
این لایحه یکی از مهم تریــن لوایح ارائه 
شده توسط مدیریت ششم شهر محسوب 
می شــود چراکه این امر تحول بزرگی را 
در برقی ســازی تهران رقــم خواهد زد. 
روز گذشــته نیز تعدادی از این ناوگان که 
شــامل یک اتوبوس، ۲0تاکسی سواری و 
تعدادی ون بود به صورت نمونه از چین به 
تهران رســید و پس از پرداخت ۲0درصد 
پیش پرداخت اولیه تا ۶ ماه بعد ناوگان برقی 

چینی وارد کشور خواهد شد.

چندروزیاستکهشهرونداندرناوگانریلیشاهد
اتفاقاتیچونقطعیبرقوخرابیپلهبرقیو...هستند.
ناوگانیکهروزانهبیشازمیلیونهانفرازآناستفاده
میکنندونقشبسیارمهمیدرجابهجاییمسافران
وکاهشبارترافیکپایتختدارد.ایجادهراختلالو
مشکلیدراینناوگانقطعاعبورومرورشهررادچار
چالشمیکندوازاینروبهبودوضعیتناوگانریلی
هموارهموردتوجهمدیریتشهریبودهوهست.این
موضوعآنچنانحائزاهمیتاســتکهعبدالمطهر
محمدخانی،سخنگویشهرداریتهراندرنشست
خبریبهاتفاقــاترخدادهدرمترواشــارهوضمن
عذرخواهیبرایآگاهسازیاذهانعمومیتوضیحاتی
دادوگفت:»دغدغهمدیریتشــهریازابتدایاین
دوره،موضوعحملونقلبودهاستکهالبتهازوضعیت
موجودشرمندهمردمهستیمامادرسالجاریاتفاقات
بزرگــیرخدادهاســت.برایمثالبراینخســتین
بارقطارهایDC)نســلاولقطارهایمترو(کهاز
ردهخارجشــدهبودندامروزبهقطارهایDCپلاس
تبدیلشدهومورداستفادهقرارگرفتهاند.دروضعیت
فاجعهباریمتروراتحویلگرفتیموچهبسااگرکمک
شورانبودوخریدهایاولیهبرایانبارهاانجامنمیشد
بااتفاقاتفاجعهبارتریمواجهمیشــدیم.حوادثی

چونقطعیبرقوتوقفقطاررویریلبهکراتتکرار
میشودوشرمندههستیمامابایدمطالباتازمسئولان
وقتصورتبگیردوبایدازآنهاپرسیدکهچراقرارداد
ســاختواگنما۷ســالمعطلماندوازسال۹۵تا
ابتدایامسالاینساختانجامنشد؟وچرابهسادگی

پشتگوشانداختهشد؟«

واکنش به عملکرد مدیریت شهری
سیدجعفرتشکریهاشمی،رئیسکمیسیونعمران
وحملونقلشورایشهرتهراندیروز)۱۵اسفند(در
صحنپارلمانشــهریبهبرخیاخبارمتروواکنش
نشاندادوگفت:»ازقفلشدنترمزوعملنکردنشدر
خطتستتاآتشسوزیدرپستبرقمترونمونههایی
ازاتفاقهــایرخدادهدرروزهایاخیرهســتند.هر
وسیلهنقلیهایپسازمدتیدچاراستهلاکمیشود
وبایدبهآنرسیدگیکرد.امسالمبلغ۱۵۵۰میلیارد
تومانبرایبازسازیواگنهاتخصیصدادهشدورفع
ایراداتتکلیفیاستکهبایدبیشازهرموضوعیبه
آنتوجهداشتهباشیم،مجموعا3رامقطارDCو۱۶رام
قطارACودرمجموع۱33واگناورهالشدهاند.باید
آستینبالابزنیدوکارخانهواگنســازیرا3شیفت

کنید.قطعاتبخریدتامشکلاتمردمحلشود.«

اورهال 50 رام قطار
ســیدمحمدآقامیری،رئیسکمیتهعمرانشورای
شهرتهرانهمدرادامه،تمامقدازعملکردشهرداری
درحوزهناوگانریلیدفاعکردوبابیاناینکهیکیاز
مشــکلاتدرابتدایایندورهخالیبودنانبارهای
تجهیزاتمتروبود،گفت:»تجهیزاتثابتازابتدای
بهرهبرداریتاســال۹۹بهمیزان۵3۹میلیاردتومان
خریداریشدهوشاهدکمبودانباربرایدپویقطعات
هستیم،بهطوریکهشرکتمتروبهدنبالانبارهای
جدیداســت.۴۶رامقطارازابتــدایبهرهبرداریتا
سال۹۹اورهالشدهودرایندورهبیشاز۵۰رامقطار

مترواورهالشدهاست.«

زینب زینال زاده؛ روزنامهنگار

دلیل حوادث متروی تهران چیست؟


